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Slovo starosty 

 

 

Váţení spoluobčané,  

naskýtá se Vám moţnost pročíst si nové číslo obecního zpravodaje – 

první v letošním roce, ve kterém přinášíme nové informace o dění  v obci. 

Máme za sebou téměř první dva měsíce letošního roku a podle kalendáře by 

kolem mělo vládnout zimní počasí. Skutečnost je však značně jiná a počasí 

spíše připomíná jarní období. S tím jsme však nuceni se smířit a doufat, ţe se 

paní zima nepřihlásí o slovo někdy kolem Velikonoc. Zároveň se nacházíme v 

době právě probíhající plesové sezóny a i přes určité počáteční obavy je 

návštěvnost plesů aţ na jednu výjimku slušná. Díky obětavé práci pořadatelů 

jsou plesy připraveny na velmi dobré úrovni. Za to jim patří velké poděkování, 

protoţe touto aktivitou umoţňují nejen našim spoluobčanům, ale i hostům, 

kteří přijedou z okolí naší obce, kvalitní kulturní vyţití. Poděkování však na 

druhé straně patří i Vám, účastníkům jednotlivých plesů, neboť svou účastí 

utvrzujete organizátory plesů, ţe stojí za to je pořádat. 

Zastupitelstvo obce se dne 13. tohoto měsíce sešlo na svém prvním 

veřejném zasedání v tomto roce. S tím, o čem zastupitelstvo na tomto 

zasedání rozhodovalo a na čem se usneslo, se můţete seznámit na jiném 

místě v tomto zpravodaji.  

Nejdůleţitějším bodem programu jednání bylo určitě projednání 

rozpočtu obce na letošní rok. Zastupitelstvo projednalo návrh připravený 

finančním výborem a schválilo jej s několika málo změnami. Schválením 

rozpočtu má obec základní dokument, kterým jsou stanoveny předpokládané 

příjmy, ale hlavně je dáno to, jak obec s těmito příjmy naloţí.  Z hlediska 

investičních záměrů jsou v rozpočtu zahrnuty výdaje ve výši asi 5 mil. Kč na 

financování třetí etapy prodlouţení chodníků na ul. Opavské, čímţ bude tato 

stavba zcela dokončena, dále na rekonstrukci chodníků na ul. Svobody, 

rekonstrukci chodníků na ul. Slezské, na opravu mostu na ul. Svobody, 

revitalizaci biotopu v okolí hřbitova, na obnovu aleje na Kravařské cestě, 

zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci zámku a v neposlední 



 

 

3 

 

řadě opravu kapličky sv. Antonína. V rozpočtu rovněţ zastupitelstvo schválilo 

dotace jednotlivým spol. organizacím v obci, které oproti předešlému roku 

navýšilo o cca 20%. Rozpočet rovněţ počítá s finančním darem 

Římskokatolické farnosti Oldřišov, který bude vyuţit na pomoc při financování 

rekonstrukce bývalé kotelny u kostela na sociální zázemí včetně WC. Se 

schváleným zněním rozpočtu se můţete seznámit na obecním úřadě popř. na 

internetových stránkách obce. 

Výše uvedené údaje vyznívají dle mého názoru spíše optimisticky, coţ 

je určitě dobře, nicméně mi nedá, abych se alespoň krátce nezastavil u 

opakovaného projevu vandalismu v zámeckém parku. Stejně jako v loňském 

roce, projevili se zde i v minulém týdnu něčí nenechavé ruce. Opět došlo k 

odcizení tří keřů vysázených v rámci loňské revitalizace zámeckého parku a 

dále zde byly vytrţeny opěrné kůly u jednoho s vysázených stromů se snahou 

poškodit i tento strom. Nevím, čím se tyto rostliny provinily, ţe jsou neustále 

terčem útoku nenechavců, kteří takto patrně vyjadřují svůj vztah k práci 

druhých a ke vzhledu své obce. Obracím se proto na Vás, občany, abyste 

nebyli lhostejní, jste-li svědkem takového vandalismu, neboť jsou takto ničeny 

hodnoty, které obec financovala z peněz Vás, daňových poplatníků. 

Nerad bych svá slova v tomto článku zakončil takto neradostně, proto 

mi dovolte, abych vyjádřil naději, ţe takovéto negativní projevy vandalismu v 

naší obci budou stále méně častým jevem a ţe nebudou znepříjemňovat ţivot 

těm, kteří chtějí ţít v pěkném prostředí.  

Jelikoţ budeme co nevidět slavit svátky velikonoční, proţijme 

následující dny včetně svátků velikonočních ve spokojenosti, klidu, 

porozumění, ohleduplnosti a vzájemné úctě.   

          Ing. Petr Toman          

starosta obce 
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Usnesení č. 26 ze  zasedání Zastupitelstva obce Oldřišov 
konaného dne 13.2.2014 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Program jednání ZO č. 26 rozšířený o bod „Směna  pozemků“ – slečna  
P. Wittková. 

2. Rozpočet  obce  Oldřišov na rok 2014. 
3. Dodatek č.6 ke Smlouvě  o dopravní  obslužnosti  s TQM Opava na rok 

2014. 
4. Strategický  rozvojový  dokument na léta  2014-2015. 
5. Žádost o dotaci na  opravu  válečného  hrobu  vedeného pod číslem  

CZE8117-7777. 
6. Smlouvu o bezúplatném  převodu  majetku  - vybavení  cyklostezek. 
7. Smlouvu s SmVaK   o poskytování  odborné  technické  pomoci. 
8. Dodatek č.1 ke Směrnici  o závodním  stravování . 
9. Odměny  neuvolněným  členům  zastupitelstva obce  s účinnosti od 

1.3.2014. 
10. Vyřazení  nepotřebných  projektů (rekonstrukce  zámku,  přístavba 

MŠ). 
11. Přihlášku  obce do  soutěže  „Vesnice roku“. 
12. Zprávu o poskytování  informací  dle zák č. 106/1999 Sb.  za rok 2013. 
13. Dodavatele  „Revitalizace biotopu v okolí hřbitova“  firmu   ARBOR  

Moravia, s.r.o., Klimšova 1878, 735 41 Petřvald.  
14. Dodavatele   „Obnovy  aleje na Kravařské cestě v katastru  obce 

Oldřišov“ firmu   ARBOR  Moravia, s.r.o., Klimšova 1878, 735 41 
Petřvald. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

 
1. Rozpočet SOH na rok 2014. 
2.  Zprávu o inventarizaci  za rok 2013. 
3. Rozbor hospodaření  za rok 2013. 
4. Rozpočtové opatření  k 31.12.2013 v kompetenci  starosty. 
5. Zprávu  finančního  výboru. 



 

 

5 

 

Zastupitelstvo obce  pověřuje: 

 
 1.   Starostu obce podpisem smlouvy s dodavatelem  „Revitalizace biotopu 
v okolí hřbitova“  firmou   ARBOR  Moravia, s.r.o., Klimšova 1878, 735 41 
Petřvald. 
2.   Starostu obce podpisem smlouvy s dodavatelem  „Obnovy  aleje na 
Kravařské cestě  v katastru  obce Oldřišov“  firmou   ARBOR  Moravia,  s.r.o., 
Klimšova 1878, 735 41 Petřvald. 
 

 

 

 

 

 

 

UPOZORNĚNÍ PRO RODIČE 

dětí narozených v roce 2013 a 2014 

Z důvodu změny legislativy obecní úřad nemá informace  

o narozených občanech v roce 2013 a 2014. 

Proto se obracíme na rodiče dětí, které se v tomto období narodily,  

aby se jeden z nich dostavil na obecní úřad s rodným listem dítěte. 
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Co se starým elektrem??? 

Staré elektro odevzdejte k recyklaci, je to zadarmo! 

Zdaleka ne všechno, co domácnosti už nepotřebují, musí skončit v popelnici a pak na 

skládce nebo ve spalovně.  Stále větší důraz se dnes klade na maximální využití všech 

materiálů, které lze znovu použít. Stručně se tento přístup dá vyjádřit heslem „nejlepší odpad 

je ten, který nevznikne“. Proto doma odpad třídíme. Je to sice o něco pracnější, než všechno 

smetí vysypat na jednu hromadu, přijde nás to ale mnohem levněji. Platíme totiž jen za likvidaci 

směsného komunálního odpadu. O obaly nebo třeba staré elektro se na konci životního cyklu 

postarají jejich výrobci. Vysloužilé elektrospotřebiče v současnosti celosvětově tvoří asi pět 

procent hmotnosti pevného domácího odpadu, tedy zhruba tolik jako plastové obaly. 

Množství elektroodpadu roste 

Všichni Evropané vyprodukují ročně na osm milionů tun elektroodpadu, jeho 

množství přitom rok od roku roste. Proto vznikl celý systém sběru, evidence a dopravy starých 

spotřebičů ke zpracovatelům, který končí recyklací a návratem drtivé většiny použitých 

materiálů do výroby.        

 Výrobci a dovozci se v České republice přiklonili k osvědčenému modelu vytvořenému 

a prověřenému nejprve ve skandinávských zemích. Založili takzvané kolektivní systémy, 

neziskové společnosti, které zajišťují plnění jejich zákonných povinností.  

Míst zpětného odběru stále přibývá 

Díky tomu máme všichni možnost zcela zdarma odevzdat jakýkoli vysloužilý 

elektrospotřebič na nejbližším místě zpětného odběru.  V naší obci je místo zpětného odběru 

na dvoře obecního úřadu, nebo červené kontejnery rozmístěné po obci. Jen největší z českých 

kolektivních systémů, ELEKTROWIN, jich za osm let své existence vytvořil na 12 000. Další stále 

přibývají. Jde o to, aby to nikdo neměl se svou starou lednicí, pračkou nebo třeba elektrickou 

zahradní sekačkou na nejbližší sběrné místo příliš daleko.     

 Abychom mohli nabízené možnosti využít, musíme splnit vlastně jen jednu – zato 

důležitou – podmínku. Odevzdávaný spotřebič nesmí být zbaven žádné důležité části. Pokud se 

totiž pustí do demontáže někdo jiný než odborník na zpracování disponující vysoce 

specializovanou technologií, dochází k úniku škodlivých látek, které mohou velmi vážně 

poškodit životní prostředí.       

 Typickou ukázkou jsou freony ze starých lednic, které zvětšují ozonovou díru. Kvůli 

tomu se také taková lednice bez kompresoru bere jako odpad – a za jeho zpracování bychom 

už museli platit.  
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Zprávičky z naší školičky 

Začátek kalendářního roku byl jako vţdy velmi hektický. I přesto, ţe letos 

poprvé jsme nejeli na lyţařský výcvik z důvodu nezájmu ţáků (i přes dotaci obce pro 

zúčastněné), na nedostatek práce jsme si stěţovat nemohli. Ţáci se snaţili dohnat to, 

co za podzimní měsíce zameškali, aby jejich vysvědčení vypadalo co nejlépe. Nejvíc 

jako obvykle se snaţili ţáci 8. a 9. třídy, protoţe výsledek vysvědčení se jiţ objeví na 

přihláškách na střední školy a učiliště.      

 Dne 30. 1. jsme ukončili 1. pololetí školního roku 2013-2014 rozdáním výpisů 

vysvědčení, a to kaţdému podle jeho zásluh. Na niţším stupni 32 ţáků mělo samé 

jedničky a na vyšším stupni dosáhlo 15 ţáků na vyznamenání a z toho 5 ţáků mělo 

samé jedničky. Těmto ţákům pochopitelně patří naše gratulace.  Ţáci si pak uţili týden 

jarních prázdnin, opět skoupý na sníh. 

Dne 12. 2. od 10:00 do 19:00 probíhal na naší škole zápis ţáků do 1. třídy. 

Jednalo se o rekordní počet zapsaných prvňáčků za posledních 17 let. K zápisu přišlo 

celkem 32 dětí. U 7 dětí buď rodiče poţádali sami o odklad, nebo jim byl doporučen 

školou. Do první třídy tak nastoupí přibliţně 24 dětí a vzhledem k tomu, ţe vychází 11 

ţáků, počet na začátku příštího školního roku určitě stoupne a je moţné, ţe budeme 

atakovat hranici 130 ţáků.      

 S nárůstem ţáků na niţším stupni škola uvaţuje o navýšení kapacity školní 

druţiny, která je jiţ v současné době předimenzovaná. Prostory škola má, ale vše bude 

záleţet na počtech ţáků přihlášených do druţiny od 1. do 5. ročníku a souhlasu 

krajského úřadu. V těchto dnech škola organizuje dotazníkové šetření mezi rodiči k této 

problematice, kdy je zjišťován také zájem o ranní provoz druţiny.  

Naši ţáci dosáhli v tomto měsíci několika významných úspěchů. Nejdříve 

výběr chlapců ze 7. - 9. třídy se zúčastnil okresního kola ve florbalu. Zde hladce 

postoupil do finále okresu, kde obsadil fantastické 2. místo. I přesto, ţe naši borci 

neprohráli, byli nakonec nuceni přenechat prvenství ZŠ Otická, coţ je škola 

s florbalovým zaměřením, které se dařilo o něco lépe neţ nám. Je to po delší době 

opět velký sportovní úspěch naší školy v konkurenci se všemi školami v okrese Opava.

 Taktéţ famózního výsledku dosáhla ţákyně 9. ročníku Barbora Kříţová  

v olympiádě z jazyka anglického, kde v okresním kole obsadila nádhernou 5. příčku 

z pětatřiceti účastníků.        

 Tento měsíc ještě budou reprezentovat naši školu malí i velcí recitátoři, kteří 

postoupili do okrskového kola.  

Všem našim úspěšným ţákům děkuji za reprezentaci nejen školy, ale celé 

obce Oldřišov.         

            Miroslava Halámková 
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Novela stavebního zákona v praxi  

Novela stavebního zákona, která byla vydána ve Sbírce zákonů pod číslem 

350/2012 Sb., a vešla v platnost od 1.ledna 2013, přinesla stavebníkům, projektantům i 

stavebním úřadům mnoho změn. Jedná se o změny, kterými došlo ke zjednodušení 

dosavadních postupů v jednotlivých řízeních.    

 Některé stavby již dnes nevyžadují žádné povolení stavebního úřadu, ať už z 

hlediska jejich umístění nebo povolení, tzn. že tyto stavby lze realizovat bez územního 

rozhodnutí, územního souhlasu, stavebního povolení nebo ohlášení. Podmínkou však 

je, aby předmětná stavba byla v souladu s parametry, uvedenými v jednotlivých 

ustanoveních stavebního zákona. Uvedené parametry nesmí být stavebníkem 

překročeny.         

 Níže uvádím některé stavby, které se v praxi celkem nejčastěji na pozemcích 

u rodinných domů vyskytují:                   

* Skleníky do 40m2 zastavěné plochy a do 5m výšky, jsou-li umístěné v minimální 

odstupové vzdálenosti 2m od hranice sousedního pozemku, bez podsklepení.              

* Stavby do 25m2 zastavěné plochy a do 5m výšky s jedním nadzemním podlažím, 

podsklepené nejvýše do hloubky 3m, neslouží k výrobě nebo skladování hořlavých 

látek nebo výbušnin, nejedná se o stavby pro podnikatelskou činnost, jsou v souladu s 

územně plánovací dokumentací. Podmínkou takových staveb je, že budou umístěny v 

odstupové vzdálenosti od společných hranic pozemků nejméně 2m a plocha části 

pozemku schopného vsakovat dešťové vody po jejich umístění bude nejméně 50% z 

celkové plochy pozemku.                    

* Bazény do 40m2 zastavěné plochy, umístěné v odstupové vzdálenosti nejméně 2m 

od hranice pozemku.                    

* Opěrné zdi do výšky 1m, které nehraničí s veřejně přístupnými pozemními 

komunikacemi nebo s veřejným prostranstvím.                

* Sjezdy a nájezdy na pozemní komunikace, sloužící k připojení sousední nemovitosti 

(rozhodnutí o připojení sjezdu na místní komunikaci v tomto případě vydává pouze 

příslušný silniční správní úřad na základě žádosti stavebníků).                                        

* Odstavné, manipulační, prodejní, skladové nebo výstavní plochy do 300m2, které 

neslouží pro skladování nebo manipulaci s hořlavými látkami nebo látkami, které 

mohou způsobit znečištění životního prostředí (jedná se o běžnou úpravu terénu – 

např. vyrovnání a zpevnění štěrkem).                  

* Úpravy pozemků, které mají vliv na schopnost vsakování vody (např. zpevněné 

plochy u rodinných domů). Podmínkou opět je, že plocha části pozemku schopného 

vsakovat dešťové vody po jejich provedení bude nejméně 50% z celkové plochy 

pozemku.         

 V mnoha případech se stává, že stavebníci mají tendenci umísťovat své 

drobné doplňkové stavby (zahradní chatky, přístřešky, sklady, pergoly, bazény apod.) 

do vzdálenosti menší jak 2m od sousední pozemkové hranice nebo přímo do hranice 

pozemku. Umístění takových staveb vždy nejdříve projednejte se stavebním úřadem.  
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Obecně tyto stavby podléhají vydání územního souhlasu. Stavebníci musí k 

„žádosti o územní souhlas“ stavebnímu úřadu předložit, mimo jiných podkladů 

uvedených v § 96 odst.3, stavebního zákona, i souhlasy osob, které mají vlastnická 

nebo jiná věcná práva k pozemkům nebo stavbám na nich a tyto pozemky mají 

společnou hranici s pozemkem, na kterém má být záměr stavebníka uskutečněn (tj. 

souhlasy sousedů). Souhlasy sousedů musí být vždy vyznačeny na situačním výkresu. 

Po posouzení podané žádosti stavební úřad vydává „územní souhlas s umístěním 

předmětné stavby“. Dle nové právní úpravy se územní souhlas, jakmile nabude 

právních účinků, posílá i vlastníkům sousedních nemovitostí, kteří se stavebním 

záměrem vyslovili svůj souhlas.       

 Nezřídka se však stává, že sousedé se záměrem stavebníka nesouhlasí. V 

tomto případě se i umístění drobné stavby řeší v rámci územního řízení, kdy 

výsledkem je vydání územního rozhodnutí, na základě kterého, pokud nabylo právní 

moci, může stavebník svůj stavební záměr provádět. Projektová dokumentace pro 

vydání územního rozhodnutí musí být vypracována projektantem a v souladu s 

vyhláškou č.499/2006 Sb., o dokumentaci staveb. Podaná žádost o vydání územního 

rozhodnutí musí být pak řádně odůvodněna dle vyhlášky č.501/2006 Sb., o obecných 

požadavcích na využívání území.       

 V souvislosti se změnami stavebního zákona došlo i ke změně zákona o 

správních poplatcích č.634/2004 Sb. Správní poplatky za vydání jednotlivých 

rozhodnutí nebo opatření stavebního úřadu se od 1. ledna 2013 navýšily. Uvádím 

některé příklady, které se v praxi nejčastěji vyskytují:                

* vydání souhlasu s ohlášenou stavbou uvedenou v § 104 odst.1 písm.a) až e) 

stavebního zákona (nejčastěji rodinné domy do 150m2) – 1000 Kč                  

* vydání stavebního povolení ke stavbě, která není určená k trvalému bydlení nebo 

neplní doplňkovou funkci k bydlení – 10 000 Kč                 

* vydání stavebního povolení ke stavbě pro bydlení s více než 3 byty (bytový dům) – 

10 000 Kč                     

* vydání stavebního povolení ke stavbě pro bydlení s nejvýše 3 byty (rod.dům) nebo 

ke stavbě pro rodinnou rekreaci – 5 000 Kč                  

* vydání rozhodnutí o umístění stavby na stavbu, která vyžaduje následně stavební 

povolení a není určená k bydlení nebo neplní doplňkovou funkci k bydlení – 20 000 

Kč                      

* vydání rozhodnutí o umístění stavby na stavbu pro bydlení s nejvýše 3 byty nebo ke 

stavbě pro rodinnou rekreaci – 1 000 Kč (u bytových domů – 5 000 Kč)              

* vydání územního souhlasu ke stavbám přípojek na veřejnou technickou 

infrastrukturu– 500 Kč                    

* vydání územního souhlasu ke stavbám, plnícím doplňkovou funkci ke stavbě hlavní 

(tj. k rodinným nebo bytovým domům), s výjimkou stavby garáže – 250 Kč  

       Jiřina Klapetková, referentka odboru výstavby 
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Soutěž Vesnice roku 

Každoročně vyhlašuje Spolek pro obnovu venkova ČR, Ministerstvo pro 

místní rozvoj ČR, Svaz měst a obcí ČR a Ministerstvo zemědělství ČR soutěž 

Vesnice roku.  Snahou soutěže je povzbudit obyvatele venkova k aktivní účasti 

na rozvoji svého domova, připomenout rozmanité přístupy v rozvoji venkova a 

upozornit širokou veřejnost na význam venkova. 

Protože chceme naši obec nejen rozvíjet pro občany, ale také prezentovat 

navenek a sbírat další zkušenosti pro budoucí rozvoj, rozhodli jsme se přihlásit 

do letošního ročníku soutěže. Dobré výsledky několika okolních a nedalekých 

obcí v minulých ročnících vypovídají o kvalitním venkovském prostředí na 

Hlučínsku, a je naší snahou na ně navázat. V roce, kdy slavíme významné 

kulaté jubileum, by měl takový úspěch navíc jistou symboliku.  

Soutěž probíhá nejprve na úrovni krajského kola, kdy je hodnotící komisí 

posuzována celá obec z mnoha hledisek – občanská vybavenost, společenský a 

kulturní život, životní prostředí atd. V rámci krajského kola se udělují: Zlatá 

stuha – vítěz krajského kola, Modrá stuha – za společenský život, Bílá stuha – 

za činnost mládeže, Zelená stuha – za péči o zeleň a životní prostředí, 

Oranžová stuha – za spolupráci obce a společenského subjektu. Vedle prestiže 

a zviditelnění obce - nejen v regionu Hlučínska a celého kraje - je součástí 

ocenění (a to i na dalších místech) i finanční příspěvek. 

Věřme v úspěch při účasti v této soutěži a snažme se pro to udělat maximum. 

O průběhu příprav i samotné soutěže budeme dále informovat. 

Radim Lokoč 

 

 

 

Zprávičky naší sovičky - zpravodaj obce Oldřišov 
Za vydání zodpovídá – Mgr. Simona Drabčíková 

únor 2014 – vychází jako občasník 
Děje se kolem Vás něco zajímavého? Dejte nám vědět: 

            e-mail: zpravickynasisovicky@seznam.cz         
Vyhrazujeme si právo na případné redakční úpravy textů! 
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